

True Light Girls' College
Evaluation Report on the Use of Diversity Learning Grant (DLG) - Other Programmes (OP) (2024-2025)

Title	Objectives	Deliverable	Target	Selection Mechanism	Duration and Venue	Evaluation
中國語文寫作能力拔尖課程	課程旨在為中五級尖子提供額外訓練，希冀藉此進一步提升其中文寫作能力。	學生於課程期間須完成兩篇命題寫作。	中四級中文科全年成績(2023-24年度)最優異之三十名學生。	根據學生於中四級(2023-24年度)全年中文科總成績排名，推薦第1至30名學生參加此課程；倘上述學生因事未能參加，則依次按其他學生全級排名，篩選較優秀之學生參加此課程。	2024年10月4日至12月7日期間舉行，逢星期六上午9時15分至12時30分上課，每節1小時30分鐘，共16節，合共24小時。課堂於本校教室進行。	根據問卷調查結果，同學均認為導師教學經驗豐富，學習內容充實。同學對此課程整體反應甚好，對不同題型的教學內容及評講質素等各選項均表示非常同意或同意，同學普遍能掌握文憑試寫作卷不同試題類型，從課程中汲取相關的寫作技巧。本科建議每年均應舉辦此課程，以期藉以提升中五級的成績。
中六級中國語文科精進課程	課程旨在為應屆文憑試尖子，提供額外訓練，希冀藉此進一步提升其中國語文科成績。	學生於課程期間達到以下要求： (1)卷一：閱讀至少文、白篇章各一(或兩篇白話文)及完成相關練習； (2)卷二：命題寫作兩篇，字數不少於650字，標點符號計算在內。	中五級中文科全年成績(2023-24年度)最優異之三十名學生。	根據學生於中五級(2023-24年度)全年中文科總成績排名，推薦第1至30名學生參加此課程；倘上述學生因事未能參加，則依次按其他學生全級排名，篩選較優秀之學生參加此課程。	2024年9月7日至10月12日期間舉行，逢星期六上午9時至12時上課，每節三小時，共六節，合共18小時。課堂於本校教室進行。	根據問卷調查結果，同學均認為導師教學經驗豐富，甚有教學熱誠。同學對此課程整體反應甚好，對課程安排、教學筆記及導師教學表現等各選項均表示非常同意或同意，同學普遍能從課程中汲取應考知識、閱讀理解能力及寫作技巧，裨益匪淺。本科建議每年均應舉辦此課程，以期藉以提升應屆考生的成績。
S4 Debate Course	This course aims to provide students with more exposure to the English Language through the media of debating. It is hoped to stretch the abilities of the top students in S4 and increase their interest in	Lesson notes & PowerPoint slideshows	Top 22 S4 students in English	Participants were shortlisted based on their academic performance in English Language in the 1st Term Exam.	20 hours (2 hours x 10 sessions) across the period between 12 May 2025 and 9 July 2025; Venue: Room 403	A total of 22 students attended the course and 19 students completed a questionnaire. Students reflected that their critical thinking and public speaking skills improved through this course. Some noted that practicing speeches in class helped increase their confidence. However, many felt that the course duration was too intensive, as they were often busy with other academic subjects and activities. While some appreciated the opportunity to enhance their English speaking skills, others who

	English by providing them with the opportunity to practice their language skills and widen their scope of view. This course is anticipated to help improve participating students' language skills, enhance their interest in current affairs and enrich their knowledge of the world.					were less interested in debating suggested the programme could be made optional. Alternatively, they proposed strengthening English language development through other approaches.
Mathematics Enhancement Course for S6 able students	To provide mathematics enrichment course to more able students of S6 through the service provided by educational institutes	A 4-lesson mathematics enhancement courses with total 12 hours was held for S.6 students. 35 students are invited to join the course.	S6 students	Students are selected according to their S5 Final examination results. Subject ranking starting from Form position 1-35 were selected.	12 hours (3 hours x 4 sessions) across the period between 11 September 2024 and 30 November 2024; Venue: Room 514	The attendance of the course was satisfactory. From the student questionnaire, 90% of them agreed that the course can help them to further consolidate their knowledge in various topics of Mathematics. Furthermore, all of them agreed that the handouts of the course are effective in helping them in tackling the examination questions with high order thinking skills with the help of the HKDSE past paper. The take-home exercises were checked, under the guidance of the tutors. All of the students agreed that the amount of exercise provided is enough to consolidate their knowledge. The high attendance rate (98%) and the feedback from the questionnaire showing that 3-hour concentrated classes is useful for students. It is recommended to arrange the courses in this way in the future.
中六中史科提昇課程	課程旨在為應屆文憑試考生，提供額外訓練，因材施教，藉此提升中國歷史科成績。	學生於課程期間達到以下要求： (1) 卷一：學習西周至清的框架重點，分析歷屆相關文憑試題，並完成相關練習； (2) 卷二：學習田制、兵制及科舉制，分析歷屆相關文憑試題，並完成相關練習。	修讀中六級中國歷史科的學生	修讀中六級中國歷史科的學生 (老師推薦及學生自薦)	2024 年 9 月 7 日、9 月 14 日、9 月 28 日、10 月 5 日、10 月 12 日及 10 月 19 日舉行，逢星期六下午 1 時至 4 時 30 分上課，每節 3 小時 30 分鐘，共 6 節，合共 21 小時。課堂於本校教室進行。	據問卷調查結果顯示，同學均認為林老師教學經驗豐富，能旁徵博引，極具教學熱誠。林老師教學筆記精簡，並涵蓋歷屆考題答案之重點。同學對此課程整體反應甚佳，對導師教學及教學筆記等各項均表示滿意或非常滿意，同學普遍認為能從課程中汲取文憑試知識，並從中獲益匪淺。接近半數學生認為「上課堂數過少」或/及「上課時數過少」。本科建議來年繼續舉辦此課程，以期鞏固學生所學，並提升整體成績。
Forensic Science -	To offer gifted education programme to broaden	DNA Fingerprinting	Ten S5 Biology	Teacher's nomination and	7 hours (1 hour x 7 sessions) across the	Students enjoy the biotechnology experiment and forensic science workshops. From the questionnaire, most of the

DNA Fingerprinting & Agriculture & Horticulture	students' horizon in biological science	workshop and IBL Project & Exhibition Agriculture & Horticulture IBL Project & Exhibition	Students	students' self-nomination	period between 22 May 2025 and August 2025; Venue: Biology Laboratory and Meditation Garden	students agreed that (score 4.75 out of 5.00) they enjoyed the design of this enrichment programme and they enjoy the teaching of this enrichment programme (score 4.5 out of 5.00). Besides, all students (score 5.00 out of 5.00) agreed that they have greater opportunities to develop their talents in logical thinking skills, deduction abilities and creativity by engaging in this enrichment programme. They also shared that they learnt more about the forensic science, and the project helped students to acquire the skills of collecting evidence at crime scenes. This kind of workshop can motivate them to explore more on biotechnology and forensic science. For the Agriculture & Horticulture, as the project just launched in July 2025 and it takes time for the plant to grow, thus this project will continue in 2025-2026 with S6 students.
S.5 BAFS Enhancement Course	To facilitate students' learning of accounting through enhancing their analytical and answering skills To prepare senior form students for DSE examination	A 30-hour course in 10 sessions	S5 BAFS Accounting students	Students with high academic ability	30 hours (3 hours x 10 sessions) across the period between 9 September 2024 and 8 February 2025; Venue: Room 201	The attendance rate of the students was far from satisfactory. Half of the students withdrew from the course.
S.6 BAFS Enhancement Course	To facilitate students' learning of accounting through enhancing their analytical and answering skills To prepare senior form students for DSE examination	A 24-hour course in 8 sessions	S6 BAFS Accounting students	Students with high academic ability.	24 hours (3 hours x 8 sessions) across the period between 7 September 2024 and 30 November 2025; Venue: Room 201	The attendance rate of the students was far from satisfactory. Some students did not show enthusiasm in learning during the lesson.
DSE Music Curriculum joint school course	The course will include all the content in the DSE music curriculum and SBA individual music composition training.	Students who would like to take DSE music attend 4 hour-lesson each week on Thursday afterschool or Saturday.	2 Music DSE student (S.4)	Teacher's nomination and students' self-nomination	Every Saturday morning for 4 hours from September to July. (S.4) Venue: Wah Yan College or Kowloon & Heep Yunn School	One student made good progress and paid effort in her music study. Another student withdrew from the music study without prior approval from school. The vice principal had called the parents for follow up action.

Use of Diversity Learning Grant (DLG) - Other Programmes (OP) (2024-2025)
Financial Report

Programmes	Expenditure
中國語文寫作能力拔尖課程	\$17 600.00
中六級中國語文科精進課程	\$18 458.40
S4 Debate Course	\$20 625.00
Mathematics Enhancement Course for S6 able students	\$8 900.00
中六中史科提昇課程	\$21 378.00
Forensic Science - DNA Fingerprinting & Agriculture & Horticulture	\$7 183.79
S.5 BAFS Enhancement Course	\$9 000.00
S.6 BAFS Enhancement Course	\$7 200.00
DSE Music Curriculum joint school course	\$14 000.00
Total	\$124 345.19